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LYNGBY-TAARBÆK KOMMUNE
Center for Udvikling, Plan og Byggesag Journalnr. ......: 24.10.05-A00-1-15

Plan og Erhverv Dato .............: 27-05-2019

Ref. ..............: CAMIV

Mødedato .......: 27. maj 2019

Mødenr. ........: 1. møde i 2019

R E F E R A T
af møde om

Kontaktrådsmøde mellem Virum- Sorgenfri Handels- og Borgerforening og Lyngby-Taarbæk Kommune

Referat
Emne
Kontaktrådsmøde mellem Virum-Sorgenfri Handels- og Borgerforening og Lyngby-Taarbæk 
Kommune den 27. maj 2019

Data om mødet

Dato: mandag den 27. maj 2019

Tid: kl. 17.00-18.00

Sted: Udvalgsværelse 1.

deltagere  
Fra foreningen:
Formand Hans Jørgen Bundgaard, Niels Wellendorf 
og Tim Larsen

Fra kommunalbestyrelsen:
Borgmester Sofia Osmani,
formand for Teknik- og Miljøudvalget Sigurd 
Agersnap,

Fra forvaltningen:
Direktør Bjarne Holm Markussen, centerchef Sidsel 
Poulsen, afdelingsleder Christine Hammer 
Jespersen, Arealdriftschef Lars Christiansen
og Camilla Nørholm Vasehus (ref.).

Nr. Dagsordenspunkt Indhold

1. Velkomst 
v/Sofia Osmani 

Sofia Osmani bød velkommen. 

2. Nyt fra kommunen
v/ Sidsel Poulsen

Center for Miljø og Plan er pr. 1. april 2019 
opdelt i to nye centre: Center for udvikling, plan 
og byggesag og Center for Trafik, Miljø og 
Bæredygtighed. 

Sorgenfri:  Byggeriet på Hummeltoftevej 14 
(Polititorvet) forventes færdig og klar til 
indflytning i sommeren 2019 og byggeriet på 
Skovbrynet forventes færdig i 2020. Vejprojektet 
er etapeopdelt.
Første etape: Nyt signalanlæg i krydset 
Sennepsmarken/Hummeltoftevej etableres i 
efteråret 2019.
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Anden etape: Hummeltoftevej – fra 
Hummeltoftevej 14 til Skovbrynet 2-24 
ombygges forventelig - foråret 2020 til efteråret 
2020, mindre justering ift. udformning og 
placeringen af træer. Lysregulering på 
Humletoftevej indgår i projektet.
Foreningen får tilsendt opdaterer tegninger for 
vejprojekt inkl. indkørselsforhold til 
Hummeltoftevej 14.

Kort orientering om input fra åbent hus-
arrangementet den 30. marts vedr. 
planstrategien 2019. Borgerne var generelt glade 
for at deltage og for flere var det første gang de 
involveret sig. Bemærkninger og input fra dagen 
vil blive brugt i den videre proces.

3. Handleplaner for Virum

v/ Christine Hammer Jespersen

v/ Hans-Jørgen Bundgaard 
Virum Sorgenfri handelsforening

Den 26. feb. 2019 blev der afholdt dialogmøde i 
Virum, om handleplaner for Virum bymidte. 
Handleplanerne forventes forelagt udvalget i 
august. 

Derudover er der i forbindelse byggeriet på 
posthusgrunden en udbygningsaftale ift. 
etablering af bl.a. en højresvingsbane samt en 
hævet flade på Skovridergårdsvej. Projektet 
forventes at blive igangsat i sommerferien og er 
koordineret med helhedsplanen for Virum 
bymidte. Derudover er kommunen fortsat i dialog 
med DSB vedr. adgang til stationen.

På mødet var der en drøftelse af, hvordan det 
sikres at udmøntningen af helhedsplanen for 
Virum ikke bliver en minimalløsning, men en 
løsning der tager højde for udviklingen af Virum 
mange år frem.  I den kommende plan for Virum 
Bymidte ønsker foreningen, at der tages højde 
for flagstangshuller langs vejen. 

Derudover blev betydningen af Rudersdal 
Kommunes arbejde med udvikling af Holte 
bymidte og betydningen for handlen i Virum 
drøftet.

4. Holte midtpunkt og 
udviklingen af Virum
v/ Hans-Jørgen Bundgaard 
Virum Sorgenfri handelsforening

Punktet blev drøftet under punkt 3.

5. Renovering af broerne Virum 
og Sorgenfri
v/ Hans-Jørgen Bundgaard 
Virum Sorgenfri handelsforening

Jernbanebroen over Frederiksdalsvej kan 
forskønnes og blive en flot indgang til Virum. 
Foreningen ønsker at kommunen går i dialog 
med BD om en forskønnelse af broen. 
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6. Stiforbindelse mellem Virum 
og Sorgenfri

v/ Hans-Jørgen Bundgaard 
Virum Sorgenfri handelsforening

Foreningen vil gerne fortsætte den tætte dialog 
omkring udviklingen af Virum – eksempelvis 
Kan Virum gymnasie have glæde af en nemmere 
adgang til Virum torv via en stiforbindelse. 

De halvårlige kontaktrådsmøder er et godt forum 
at fortsætte dialogen i. 

7. Offentlige toiletter

v/ Hans-Jørgen Bundgaard 
Virum Sorgenfri handelsforening

DSB har nedlagt det offentlige toilet på Virum 
station. Det er vigtigt for mange handlende, at 
de har adgang til offentlige toiletter. I forbindelse 
med byggeriet på posthusgrunden bliver der 
etableret et toilet i tilknytning til butikkerne. 

8. Parkeringsmuligheder og 
butikker i Sorgenfri

v/ Hans-Jørgen Bundgaard 
Virum Sorgenfri handelsforening

Det er vigtigt at der nu sker en hurtig udvikling. 
Et vigtigt område for butikkerne i Sorgenfri er, 
uanset hvad der sker på torvet, at der bliver 
skabt flere og bedre parkeringsmuligheder i 
umiddelbar nærhed af butikkerne. 

Punktet er på dagsorden til møde om Sorgenfri 
Torv den 27/5, hvorfor dialogen tages der. 

9. Afholdelse af Sankt. Hans

v/ Hans-Jørgen Bundgaard 
Virum Sorgenfri handelsforening

Virum-Sorgenfri Handels- og Borgerforening er 
arrangør af Sankt Hans-festen i Furesøparken. 
Der er afsat økonomi til afholdelse af Sankt Hans. 
I forhold til det praktiske vedr. opsætning af 
bålet tager Virum Sorgenfri handelsforening 
kontakt til Arealdriftschef Lars Christiansen

10. Opsætning af badebroen ved 
Frederiksdal Fribad

v/ Hans-Jørgen Bundgaard 
Virum Sorgenfri handelsforening

Badebroen i Frederiksdal blev opsat i maj. 
 

11. Cykelproblemer ved 
stationerne
v/ Hans-Jørgen Bundgaard 
Virum Sorgenfri handelsforening

Regler og sanktionsmuligheder ift. cykler der er 
parkeret uhensigtsmæssigt foran stationerne blev 
drøftet. 
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12. Eventuelt Virum Sorgenfri handelsforening havde en 
forespørgsel vedr. kriterierne for udskiftning af 
vejnavneskilte. 

Bilag til referatet er kopi af protokollen fra 
Teknik- og Miljøudvalgsmødet den 26. april 2017, 
hvor retningslinjer for udskiftning af 
vejnavneskilte blev besluttet. 




